



## 李迅雷

### 海通证券股份有限公司副总裁, 首席经济学家

李迅雷先生, 现任海通证券股份有限公司副总裁, 首席经济学家; 同时还担任上海市人大常委、人大财经委委员、九三学社中央委员等。中国金融四十人论坛特约成员, 上海新金融研究院学术委员。

1981 年起先后就读于上海财经大学统计学和国际贸易专业, 获硕士学位; 曾在上海财经大学财经研究所及原君安证券公司研究所从事宏观经济、国际贸易与金融证券研究, 并于 1999 年至 2011 年期间先后在国泰君安证券公司担任研究所副所长、所长兼销售交易总部总经理、总裁助理、总经济师兼首席经济学家。2011 年 10 月起加盟海通证券。

李迅雷从事宏观经济、金融与资本市场的研究 20 多年, 编著、翻译经济及证券类书籍多部, 并在各类学术性刊物上发表论文、研究报告百余篇, 所主持各类课题曾多次获奖。

作为最早从事国内证券市场研究的人士之一, 李迅雷曾带领国泰君安研究团队连续六年保持《新财富》本土最佳研究团队评选前三名次; 2013 年、2014 年带领海通研究团队分别获得《新财富》本土最

佳研究团队第一名以及本土最具影响力研究团队第一名。多次被权威媒体推选并赋予“本土杰出研究领袖”、“上海市十大青年经济人物”、“沪上十大金融创新人物”、“年度最佳首席经济学家”等荣誉。

Mr. Li Xunlei now serves as Deputy CEO and Chief Economist of Haitong Securities. Meanwhile he is also a member of Shanghai Municipal People's Congress, member of Financial and Economic Committee of Shanghai Municipal Peoples' Congress, and central committee member of Jiusan Society. He is also an Invited Member of China Finance 40 Forum and academic committee member of Shanghai Finance Institute.

From 1981, he studied at Shanghai University of Finance and Economics (SHUFE), where he obtained his bachelor and master degree, and majored in statistics and international trade. He conducted research work on macroeconomics, international trade and securities at SHUFE Institute of Economics and Finance and research institute of former Jun'an Securities Co., Ltd. From 1999 to 2011, he served as Deputy Director of Research Institute, Director of Research Institute, General Manager of Sales and Trading Department, Assistant President and Chief Economist at Guotai Junan Securities Co., Ltd. He joined Haitong Securities in October 2011.

Mr. Li Xunlei has engaged in research work on macroeconomics, finance and capital markets for more than 20 years, has compiled and translated several books on economics and securities, and has published more than one hundred papers and reports on various academic journals. In addition, projects directed by him have won various awards.

As one of the first group of people who engaged in research on domestic securities market, Mr. Li Xunlei led research team of Guotai Junan to maintain among the best three research teams selected by New Fortune for six straight years. In 2013 and 2014, he led research team of Haitong to respectively win the title of best domestic research team and most influential domestic research team awarded by New Fortune. He has also been entitled by media authorities with several honors such as "Outstanding Domestic Research Leader", "Shanghai Top Ten Young Economic Figures", "Shanghai Top Ten Financial Innovation Figures" and "Chief Economist of the Year".